
 Protokół nr 2 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Sulików  

odbytego w zdalnym trybie obradowania w dniu 25 lutego 2021 roku o godz. 1000  
 

Na Przewodniczącego wspólnego posiedzenia komisji stałych 12 głosami „za”, wybrany 
został Bogusław Świątek. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji obecnych było 12 członków. 
Nieobecni byli: Kacper Białostocki i Tadeusz Baranek. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
- Robert Starzyński - Wójt Gminy Sulików, 
- Elżbieta Piotrowska – Zastępca Wojta Gminy Sulików, 
- Agnieszka Żukowska – Skarbnik Gminy Sulików, 
- Wioletta Pawluk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie. 
 
Przewodniczący posiedzenia poinformował, że w dniu 18 lutego 2021 r. do 
Przewodniczącego Rady Gminy Sulików wpłynął wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji 
Rady Gminy Sulików. Dodał, że we wniosku Wójt Gminy Sulików wniósł o ujęcie  
w porządku obrad projektów uchwał, które radni otrzymali na tablety.  
 
Przewodniczący posiedzenia przeszedł do realizacji porządku posiedzenia: 

1. Omówienie uchwał na najbliższą nadzwyczajną sesję Rady Gminy Sulików. 
2. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1 
Przewodniczący zaproponował, aby ze względu na obecność Pani Wioletty Pawluk – 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie w pierwszej kolejności 
omówić projekt uchwały zawarty na druku nr 8 tj. uchwały w sprawie ustanowienia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Gminie Sulików na lata 2021-2025. Radni przychylili się do propozycji 
przewodniczącego posiedzenia.  
 
Omówienie projektów uchwał: 
1.1 (druk nr 8) uchwała w sprawie ustanowienia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Gminie Sulików na lata 2021-2025. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wiolettę Pawluk Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Sulikowie. 
 
Andrzej Polowy zapytał gdzie dokładnie była przeprowadzana ankieta w zakresie realizacji 
programu. 
 
Dyrektor GOPS w Sulikowie odpowiedziała, że specjalnie opracowana ankieta była 
dostępna do wypełnienia m.in. w Urzędzie Gminy Sulików oraz w poszczególnych 
sołectwach. Ankiety zostały także rozdysponowane wśród sprzedawców wyrobów 
alkoholowych oraz w szkołach podstawowych na terenie Gminy Sulików. 
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.1. (druk nr 1) uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sulików w 2021 
roku. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Elżbietę Piotrowską Zastępcę Wójta Gminy 
Sulików. 
 
Jerzy Marek Nowicki zwrócił uwagę na problem związany z finansowaniem działalności 
schroniska dla zwierząt małych w Dłużynie Górnej przez Gminę, a przyjmowaniem przez 
placówkę bezdomnych zwierząt. Zaznaczył, że zawiła procedura związana z oddaniem 
zwierząt powinna być uproszczona, tak aby osoba, która chwilowo przygarnia bezdomne 
zwierzęta nie musiała udowadniać, że nie jest ich właścicielem i ponosić kosztów 
związanych z przekazaniem zwierząt dla schroniska.  
 
Maria Andziak podzieliła zdanie radnego i przytoczyła podobną sytuację wśród 
mieszkańców Studnisk Dolnych.  



 
Bogusław Świątek podzielił zdanie radnych i dodał, że sama procedura adopcji zwierzęcia 
ze schroniska jest zawiła. Potencjalny właściciel musi udowodnić, że jest w stanie 
zapewnić dla zwierzęcia odpowiednie warunki.  
 
Wójt Gminy Sulików wyjaśnił na jakich zasadach Gmina Sulików ponosi składkę za 
przynależność dla Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej w ramach której ponoszona jest 
m.in. opłata za utrzymanie schroniska w Dłużynie Górnej. Omówił także zasady 
przyjmowania bezdomnych zwierząt z terenu Gminy do placówki. Zaznaczył, że zgłosi 
problem na najbliższym posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej. 
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.2 (druk nr 2) uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 
 
Radni nie zgłosili uwag oraz nie wnieśli pytań co do przedmiotowego projektu uchwały  
i w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach „za”. 
 
1.3 (druk nr 3) uchwała w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na rzecz 
gminy. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 
 
Radni nie zgłosili uwag oraz nie wnieśli pytań co do przedmiotowego projektu uchwały  
i w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach „za”. 
 
1.4 (druk nr 4) w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na rzecz gminy. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 
 
Andrzej Polowy zapytał czy istnieje możliwość przejęcia na podobnych zasadach drogi 
powiatowej znajdującej się na dz. nr. 12/2 w Radzimowie Dolnym, która nie jest 
utwardzona i utrzymywana we właściwy sposób. 
 
Wójt Gminy Sulików stwierdził, że jest do dobre rozwiązanie, albowiem przedmiotowy 
odcinek drogi powiatowej nie nosi znamion drogi o takiej kategorii, łączy się z drogami 
wewnętrznymi gminnymi i można rozważyć możliwość ewentualnego przejęcia jej na 
rzecz Gminy. 
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.5 (druk nr 5) uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej w drodze 
przetargu. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 
 
Andrzej Polowy zapytał jakie przeznaczenie jest przedmiotowej działki – czy jest to 
działka rolna czy budowlana. 
 
Wójt Gminy Sulików odpowiedział, że jest to działka rolna. 
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.6 (druk nr 6) uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Sulików. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Elżbietę Piotrowską Zastępcę Wójta Gminy 
Sulików. 
 



Adam Czesnakowski zapytał o kwestię braku możliwości zapewnienia lokalu komunalnego 
przez Gminę dla jednej z mieszkanek Gminy Sulików i konieczności wypłaty z tego tytułu 
odszkodowania dla zarządcy zajmowanego przez nią obecnie lokalu mieszkalnego. 
 
Elżbieta Piotrowska Zastępca Wójta Gminy Sulików wyjaśniła, że w sprawie tej nadal 
obowiązuje orzeczenie sądu, które zobowiązuje Gminę Sulików do zapewnienia 
stosownego lokalu mieszkalnego, którego na chwilę obecną Gmina Sulików nie posiada.  
Z tego tytułu Gmina Sulików jest zobowiązana do wypłaty odszkodowania dla właściciela 
nieruchomości tj. PKP za udostępnienie lokalu dla tej osoby. Zaznaczyła, że w zasobie 
mienia komunalnego Gminy Sulików jest lokal komunalny, który wymaga dużych 
nakładów finansowych, aby mógł spełniać wymogi mieszkania socjalnego.  
 
Adam Czesnakowski zwrócił uwagę na dobrą sytuację materialną osoby zajmującej lokal 
będący własnością PKP i możliwość wynajęcia przez nią mieszkania na własną rękę. 
 
Elżbieta Piotrowska Zastępca Wójta Gminy Sulików wyjaśniła, że były prowadzone 
rozmowy z zarządcą obecnie zajmowanego przez mieszkankę Gminy Sulików lokalu  
z których wynikło, że uregulowała ona wszelkie zaległości związane z wynajmem lokalu. 
Jednocześnie na bieżąco uiszcza opłaty z tego tytułu. Zastępca Wójta Gminy Sulików 
dodała, że Gmina Sulików wystosowała pismo do PKP, aby zarządca wynajmował 
mieszkance lokal odpłatnie ze względu na poprawę jej sytuacji materialnej, jednakże PKP 
stoi na stanowisku, że nie ma takiej możliwości, albowiem nadal obowiązuje wyrok 
sądowy zobowiązujący Gminę Sulików do wypłaty odszkodowania z tytułu braku 
możliwości zapewnienia lokalu mieszkalnego.  
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.7 (druk nr 7) uchwała w sprawie powierzenia Międzygminnej Spółce Wodno-
Kanalizacyjnej Suplaz Sp. z o.o. z siedzibą w Sulikowie zadania własnego  Gminy Sulików 
w zakresie zarządzania zrekultywowanym składowiskiem odpadów w Sulikowie. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 
 
Jerzy Marek Nowicki zapytał czy w związku z powierzeniem zrekultywowanego 
składowiska odpadów dla MSWK Suplaz Sp z.o.o. w Sulikowie, Gmina Sulików będzie 
musiała dodatkowo ponosić jakieś koszty z tym związane.  
 
Wójt Gminy Sulików wyjaśnił, że po rozwiązaniu umowy z Dolnośląską Inicjatywą 
Samorządową odpowiedzialną za przeprowadzenie rekultywacji składowiska, po stronie 
Gminy Sulików będą jedynie koszty związane z nadzorem nad zrekultywowanym 
składowiskiem odpadów w Sulikowie przez MSWK Suplaz Sp z.o.o. w Sulikowie. 
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.9 (druk nr 9) uchwała w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze 
środków budżetu Gminy Sulików na zadania służące  ograniczeniu niskiej emisji, 
polegające na zmianie systemu ogrzewania w ramach programu priorytetowego pn. 
„Ograniczenie niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego – Edycja III” przy 
wsparciu finansowym Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 
 
Andrzej Polowy zapytał w kwestii kryteriów dochodowych branych pod uwagę przy 
udzieleniu dotacji w ramach programu oraz posiadania kominka, który uniemożliwiał 
aplikowanie o dotację. 
 
Wójt Gminy Sulików odpowiedział, że kryteria wskazane przez radnego obowiązywały 
przy programie rządowym „Czyste powietrze”, przy programie ujętym w projekcie 
uchwały nie obowiązują wskazane kryteria.  
 
Jerzy Marek Nowicki zapytał czy jest możliwość ubiegania się o dotację w ramach 
programu w sytuacji, gdy źródło ciepła zostało już wymienione. 
 



Wójt Gminy Sulików odpowiedział, że nie ma takiej możliwości w ramach programu  
o którym mowa w przedmiotowym projekcie uchwały.  
 
Bogusław Świątek zapytał czy w ramach współpracy z WFOŚiGW w 2021 roku będzie 
realizowany program wymiany azbestu. 
 
Wójt Gminy Sulików odpowiedział, że jeśli program zostanie w tym roku uruchomiony to 
Gmina Sulików na pewno do niego przystąpi.  
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 12 głosach 
„za”. 
 
1.10 (druk nr 10) w sprawie zmian w budżecie Gminy Sulików na rok 2021. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Agnieszkę Żukowską Skarbnika Gminy Sulików. 
 
Wójt Gminy Sulików w uzupełnieniu dodał, że zmiany w budżecie głównie dotyczą 
wydatków związanych z realizacją przedsięwzięć w poszczególnych sołectwach. Zmianami 
zostały objęte w pierwszej kolejności przedsięwzięcia, które mogą być realizowane  
w pierwszym półroczu 2021 r. i nie wymagają one dodatkowych uzgodnień.  
Dodał, że w najbliższym czasie sukcesywnie będą dokonywane kolejne zmiany, 
umożliwiające realizację pozostałych przedsięwzięć.  
 
Adam Czesnakowski zapytał o środki, które w ramach zmian zostały zmniejszone na 
poniesienie wydatków zaplanowanych w budżecie na prace związane ze zmianami  
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego.  
 
Wójt Gminy Sulików wyjaśnił, że przesunięcie środków przeznaczonych na wydatki 
związane ze zmianami w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jest 
tymczasowe, aby móc zrealizować inne zadania. 
 
Andrzej Polowy zapytał o kwestię realizacji zadania związanego z budową placu zabaw  
w Radzimowie Dolnym. Zaznaczył, że istnieje rozbieżność co do określenia czasu w jakim 
klasyfikator gruntu ma dokonać sprawdzenia klasy gleby na działce na której planowana 
jest budowa placu zabaw. 
 
Wójt Gminy Sulików wyjaśnił, że Gmina Sulików posiada projekt techniczny na budowę 
placu zabaw, a klasyfikator gleby nie wcześniej niż w drugim półroczu 2021 roku może 
przystąpić do prac związanych z oceną klasy gleby na przedmiotowej działce. Jest to 
niezbędne aby móc uzyskać pozwolenie na budowę placu zabaw ze Starostwa 
Powiatowego w Zgorzelcu.  
 
Maria Andziak zapytała w kwestii 30 tys. zł zaplanowanych w budżecie gminy na dotacje 
na upowszechnianie kultury fizycznej, która zdaniem części organizacji pozarządowych 
jest niewystarczająca. 
 
Wójt Gminy Sulików wyjaśnił, że zaplanowana kwota na ten cel jest na poziomie kwoty 
zaplanowanej w ubiegłorocznym budżecie Gminy Sulików. Ze względu na panującą 
pandemię ciężko przewidzieć w jakim zakresie będą funkcjonować kluby sportowe na 
terenie Gminy Sulików w 2021 roku. Zaznaczył, że jest za wcześnie aby mówić  
o ewentualnej potrzebie zwiększenia wydatków na ten cel.  
 
Radni w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 7 głosach 
„za” i przy 5 głosach „wstrzymujących”. 
 
 
 
Posiedzenie zakończono o godz. 13:10 
        
                         Przewodniczący Posiedzenia 
                 /-/ Bogusław Świątek  
  
                               
Protokołowała: 
M. Skórka 


